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M. MORALEJO  

Durante décadas Mary Quintero foi a única muller xa non en Galicia, senón en todo o país, dedicada 

profesionalmente á fotografía. Non hai vigués de pura raza que non teña un retrato asinado por ela. En 

outubro do 2004, a artista cumpriu medio século de asentamento na cidade na que creceu o seu prestixio 

desde que aos 21 decidise deixar o seu Lugo natal. Varias xeracións pousaron para ela no seu estudo da rúa 

Urzáiz, desde cuxo recibidor obsérvannos, enmarcados, coñecidos personaxes: políticos, actores, pintores... 

- ¿Como logrou o milagre de ser fotógrafa naqueles tempos tan difíciles? -Foi circunstancial. Os meus pais, 

Aurelio e Amadora, eran fotógrafos. Doutro xeito era imposible que eu me iniciase tan novo, cunha primeira 

exposición aos 15 anos. Non había escolas de fotografía e empezabas no oficio indo de aprendiz. Eu tiven a 

sorte de saltarmo. De todos os xeitos tiven afección a pintar desde nena. Escondía cómics en branco e negro e 

os coloreaba. Máis tarde fun a clases e servíronme moito porque aprendín normas que non che podes saltar 

sobre composición, luz e cor. 

- Entón a súa nai si que foi unha pioneira... -Si e non. A miña nai facía fotos e as coloreaba. Pero entón as 

mulleres non exercían. Traballaban cos seus maridos fotógrafos e probablemente tiñan tanta importancia ou 

máis que eles, pero elas non asinaban. Cando eu empecei estaba Carmiña Ksado en Santiago, pero era o seu 

irmán o que figuraba como autor. 



- ¿Que a levou a Vigo? -Tamén a casualidade. Fixen unha foto en Lugo á muller do cónsul de Cuba, gustoulle 

moito e pediume que viñese para facer máis a outras persoas. Instaleime no hotel Alameda, onde montei un 

estudo, e alí empecei a retratar a «o máis» de Vigo. Foi como un soño. Ía ás casas máis bonitas, a grandes 

eventos sociais e curiosamente, naquel momento facía fotos só a mulleres. Non sei por que, pero os homes 

non viñan, salvo raras excepcións. Empezaron a gustar as miñas fotos e organizouse unha exposición -tiña 19 

anos- que tivo gran éxito. Atopeime as portas abertas e moito apoio por parte dos medios de comunicación, 

ata saín no Nodo. Facía fotos de metro e medio, espectaculares. Aínda vivía en Lugo, pero me seguían 

chamando para encargos ata que tiven pensado vir definitivamente a montar o meu estudo en Urzáiz, con 21 

anos. Xa estaba casada e tiña un neno, e empecei a formar o meu equipo ( fomos sempre cinco), para 

laboratorio, retoque, reportaxe, montaxe, etc. 

- Agora xa non fará postas de longo, ¿non? -En Pontevedra, que segue sendo tan tradicional, aínda as 

facemos. Vigo é distinto. 

- Coa súa filla garántese a continuidade da saga, a terceira xeración... -Si. A miña filla María 

incorporouse fai uns dez anos. Estudou Dereito, pero decidiu seguir os meus pasos aínda que ten o seu propio 

estilo. Para min é un incentivo porque me pillou o momento do cambio dixital. 

- ¿Como leva esa revolución dixital? -Estou entusiasmada. Os traballos que fixen eran moito máis difíciles 

con negativo. Paréceme unha arma marabillosa e quixese ter menos anos para poder gozala máis. 

- ¿Non se cansou aínda? -O meu traballo apaixóname, é coma se sempre leva un obxectivo nos ollos. No meu 

arquivo está todo Vigo e gocei retratando a xente con estilo tanto como a xente sinxela, buscando sempre o 

mellor de cada un: personalidade, beleza, simpatía...o que o público me pedía. 
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